
Beantwoording vragen BurgerInitiatief en ChristenUnie commissie Samenleving 28-10 – Sport-en 
beweegakkoord

Burger Initiatief

Wij hebben al of vaker aandacht gevraagd voor het schoolzwemmen. De laatste keer heeft de 
wethouder ons toegezegd dat zij onze zorg hierover mee zou nemen naar het overleg met de scholen.  
Hoe staat het daarmee? Want nog steeds vinden wij schoolzwemmen een zeer belangrijke activiteit.
Ook in onze gemeente is veel water en daarom is het belangrijk dat kinderen van jongs af aan bekend 
zijn met water. Het liefst zien wij dat kinderen weten wat ze moeten doen als ze  in het water vallen.  
Kinderen met een Nederlandse achtergrond leren het zwemmen vaak wel op jonge leeftijd, maar voor 
kinderen met een buitenlandse achtergrond is dit veel minder vanzelfsprekend. Ook afgelopen zomer 
zijn er meerdere jongeren verdronken. Wij zien in het schoolzwemmen een goed preventief 
instrument.  Hoe kijkt het college daar tegenaan?

1. De zorg over het schoolzwemmen is meegenomen naar het onderwijs. In het sport-en 
beweegakkoord is ‘jeugd vaardig in beweging’ genoemd al een specifiek thema. Ten aanzien 
van dit thema gaat de gemeente een inventarisatie uitvoeren van de groeps-en 
vakleerkrachten die bewegingsonderwijs verzorgen op de scholen in het primair onderwijs. 
Een inventarisatie van het schoolzwemmen wordt hier ook in meegenomen. Met deze 
inventarisatie brengt de gemeente ook in kaart hoeveel kinderen van 7 jaar en ouder een 
zwemdiploma A hebben. 

2. Wij vinden het belangrijk dat zwemles toegankelijk is voor alle bevolkingsgroepen. Daarom 
kunnen mensen met een kleine beurs gebruik maken van de minimaregeling. Dat is een 
(gedeeltelijke) vergoeding voor die onder andere ingezet kan worden voor het behalen van 
het zwemdiploma A voor kinderen en volwassenen. 



Christen Unie

De ChristenUnie is verheugd over het online platform. We hopen dat het volledige sportaanbod online 
komt. Dat geeft een positief beeld van het sportaanbod. 
Wat ons verbaast is dat de cijfers van sport en bewegen van Barneveld allemaal onder het landelijk 
gemiddelde liggen, terwijl het aantal publieke sportaccommodaties boven het landelijk gemiddelde 
liggen.
Goed dat er ook een online platform komt. Ik hoop dat het volledige sportaanbod ook online komt, 
dat geeft een positief beeld van het sportaanbod. Blijf de niet opgepakte ideeën promoten, zodat ook 
dit meegenomen wordt.  
1. Hoe duidt het college dit gegeven en verwacht het college dat het Sport- en beweegakkoord 
voldoende is om dit beeld te veranderen? 

Zoals in het sport-en beweegakkoord is te lezen is de sportparticipatie in Barneveld iets lager dan het 
landelijk gemiddelde. Het aantal publieke sportaccommodaties ligt iets hoger dan het gemiddelde.
De volgende punten liggen daar aan ten grondslag.

1. De gemeente kent negen dorpskernen met een grote spreiding. Om sport en bewegen voor 
alle inwoners uit gemeente bereikbaar te houden, zijn er meerdere sportaccommodaties 
nodig. 

2. Met name in de grote kernen Barneveld en Voorthuizen zijn relatief veel 
binnensportaccommodaties. Deze binnensportaccommodaties zijn niet alleen gerealiseerd 
ten behoeve van de georganiseerde sport, maar ook ten behoeve van het 
bewegingsonderwijs. 
Een deel van de samenleving doet niet aan actieve sportbeoefening, maar bewegen is breder 
dan alleen sport. Met name bij kinderen en jongeren zien we naast sport volop deelname 
aan bewegen. We zien in Barneveld veel kinderen naar scholen fietsen, we zien dat er veel 
wordt buiten gespeeld. Wij duiden een lager percentage aan georganiseerde sport daarom 
niet als problematisch, hoewel wij er naar streven dat sporten en accommodaties nog beter 
benut gaan worden. 


